
Protokół nr X/19 

z obrad X sesji Rady Miejskiej Góry 

z dnia 2 lipca 2019 r.  

 

Sesja odbyła się w Sali nr 1 Starostwa Powiatowego w Górze, rozpoczęła się o godzinie 800. 

 

Ad. 1 Otwarcie. 

Otwarcia dokonał i obrady prowadził Przewodniczący Rady Miejskiej Góry Pan Arkadiusz Szuper. Na 

wstępie odegrano hejnał Góry po czym Przewodniczący przywiał wszystkich obecnych na Sali obrad.  

Sesja została zwołana na wniosek Burmistrz Góry. Przewodniczący poprosił o zalogowanie się do 

elektronicznego sytemu głosowań. Obecnych było 13 radnych - radni nieobecni – Karol Kupiecki, 

Henryk Drozdowski( dołączył do obrad podczas punktu Wolne głosy i wnioski). 

Porządek obrad przedstawiał się następująco: 

1. Otwarcie. 
2. Uchwała zmieniająca uchwałę budżetową Gminy Góra na rok 2019.  
3. Uchwała zmieniająca wieloletnią prognozę finansową Gminy Góra. 
4. Uchwała zmieniająca uchwałę w sprawie udzielenia pomocy finansowej dla Województwa 

Dolnośląskiego. 
5. Uchwała zmieniająca uchwałę w sprawie udzielenia pomocy rzeczowej dla Województwa 

Dolnośląskiego. 
6. Wolne głosy i wnioski. 
7. Zamknięcie obrad. 
 

Ad. 2 Uchwała zmieniająca uchwałę budżetową Gminy Góra na rok 2019.   
 
Przewodniczący otworzył dyskusję.  
 
Burmistrz – w uzasadnieniu jest jasno opisane. Istotne punkty to budowa chodnika w Jastrzębiej – 
marszałek zabezpieczył dodatkowe środki, Gmina również musi zabezpieczyć odpowiednią kwotę. 
Przetarg zostanie ogłoszony, realizacja zadania zostanie rozpoczęta jeszcze w tym roku. Wprowadzono 
do budżetu zadanie dot. przebudowy ul. Reja, konkurs jeszcze nie został rozstrzygnięty ale Gmina jest 
na liście rankingowej. Czas na realizację inwestycji jest bardzo krótki, do końca roku trzeba zakończyć 
zadanie. Wprowadzone zostają dodatkowe środki do budżetu, 60 % wynosi dofinansowanie.  
Wszystko powinno być pozytywnie zakończone. Odbyła się rozmowa z dyrektorem infrastruktury 

Urzędu Wojewódzkiego, czy można zabezpieczyć środki teraz, ponieważ kolejna sesja będzie dopiero 

we wrześniu. Odpowiedział, że gdy premier nie zaakceptuje listy to radni będą mogli wycofać uchwałę. 

Jeśli są jakieś pytania to Burmistrz razem ze Skarbnikiem chętnie odpowiedzą.  

Maciej Liśkiewicz zapytał o zapis dotyczący zmian w budżecie w związku ze zwrotem nienależnie 

pobranych świadczeń przez podopiecznych Ośrodka Pomocy Społecznej. Czy jest to na plus czy na 

minus dla Gminy, czy nie warto ubezpieczyć pracowników na skutek popełnianych błędów. 

Burmistrz odpowiedziała, że są to małe kwoty. Zmiany dotyczą zmiany planu po stronie dochodów. 

Rozdział 85213 - 1200 zł to składki zdrowotne płacone za podopiecznych. Kierownik OPS wnioskowała 

o pieniądze na składki,  w przypadku nabycia praw do emerytury lub renty, aby nie dublować kwota ta 

musi zostać zwrócona do budżetu. W przypadku gdy osoba nie posiada praw do emerytury lub renty 

to Gmina ma obowiązek płacenia składek ubezpieczeniowych za takie osoby.  Świadczy to o 

gospodarności OPS, pilnują tych spraw i środki zostały zwrócone. Kolejny rozdział 85216 – kwota 3000 



zł to kwota zwrotu pobranego w latach ubiegłych zasiłku stałego w przypadku nabycia praw do 

emerytury lub renty. Rozdział 85202 – koszty upomnienia w stosunku do osób, które uchylają się od 

zwrotu nienależnie pobranego świadczenia. Koszty upomnienia musi ponieść OPS.  

Wobec braku pytań rozpoczęto procedurę głosowania. 

W wyniku głosowania w/w uchwałę podjęto 13 głosami za – jednogłośnie.   

Protokół z głosowaniu w załączeniu. 
 
 
Ad. 3 Uchwała zmieniająca wieloletnią prognozę finansową Gminy Góra. 
 

Przewodniczący otworzył dyskusję.  
Wobec braku pytań rozpoczęto procedurę głosowania. 

W wyniku głosowania w/w uchwałę podjęto 13 głosami za – jednogłośnie.   

Protokół z głosowaniu w załączeniu. 
 

Ad. 4 Uchwała zmieniająca uchwałę w sprawie udzielenia pomocy finansowej dla Województwa 
Dolnośląskiego. 
 
Przewodniczący otworzył dyskusję.  
Wobec braku pytań rozpoczęto procedurę głosowania. 

W wyniku głosowania w/w uchwałę podjęto 13 głosami za – jednogłośnie.   

Protokół z głosowaniu w załączeniu. 
 

 
Ad. 5 Uchwała zmieniająca uchwałę w sprawie udzielenia pomocy rzeczowej dla Województwa 
Dolnośląskiego. 
 

Przewodniczący otworzył dyskusję.  
Wobec braku pytań rozpoczęto procedurę głosowania. 

W wyniku głosowania w/w uchwałę podjęto 13 głosami za – jednogłośnie.   

Protokół z głosowaniu w załączeniu. 
 

Ad. 6 Wolne głosy i wnioski.  

Burmistrz poinformowała, że ogłoszono suszę na terenie Gminy Góra. Biuro Zarządzania Kryzysowego 

przystąpiło do zbierania wniosków. Zbierane są informacje dotyczące szkód poniesionych. Prowadzone 

są rozmowy z Dolnośląskim Ośrodkiem Doradztwa Rolniczego oraz Dolnośląską Izbą Rolniczą we 

Wrocławiu, niebawem będą tworzone komisje do szacowania strat. Monitoring suszy będzie 

prowadzony do końca września, co 10 dni są wydawane raporty. Proszę o przekazanie tej informacji 

mieszkańcom. Od lipca weszło 500+ na każde dziecko, oto krótka statystyka. Do tej pory na terenie 

Gminy z programu skorzystało 2113 dzieci, teraz skorzysta 3605 dzieci. Miesięcznie wypłacane jest          

1 802 500,00 zł, w przyszłym roku wydamy na ten cel 21 630 000,00 zł. Od wczoraj (1 lipca) 

elektronicznie wpłynęło 167 wniosków. Mimo, że liczba wniosków wzrosła to zmniejszono koszty 

obsługi z 1,5 % do 0,85 % w 2020  roku. Koszt obsługi wzrośnie o około 20 tyś. zł, wszystko wskazuje na 

to, że Gmina będzie musiała dołożyć. Zaczyna się również program 300 + na rozpoczęcie roku 



szkolnego. Wnioski można składać. Kolejna wiadomość –decyzją Wojewody Dolnośląskiego wydano 

pozwolenie na budowę ronda przy ul. Podwale. Czekamy jeszcze na pozwolenie na budowę od Pana 

Starosty, ponieważ część gruntu należy do gminy. Odbyło się spotkanie z Marszałkiem Województwa 

Dolnośląskiego zadeklarował, że środki na budowę zostaną zabezpieczone. W tym roku powinien 

zostać ogłoszony przetarg, koszt wybudowania to około 2 mln zł. Spotkanie dotyczyło również drogi 

wojewódzkiej nr 323 Góra – Leszno.  Takie spotkania odbywały się już wcześniej. Ustalenia z 

prezydentem Leszna były takie, że Prezydent Leszna porozmawia z Marszałkiem województwa 

wielkopolskiego, a Burmistrz Góry z Marszałkiem województwa dolnośląskiego. Jest jeden problem, 

Marszałek zadeklarował, że skontaktuje się z Marszałkiem woj. Wielkopolskiego, w tym samym 

tygodniu chciał również się spotkać z prezydentem Leszna aby ustalić harmonogram prac. Jednak nie 

można się skontaktować z Prezydentem Leszna, nie ma czasu na rozmowę. Marszałek Przybylski czeka 

na kontakt. Trudno to komentować. Władze woj. Dolnośląskiego chcą się spotkać z Prezydentem 

Leszna ale ten nie ma czasu. Nasza gmina wspiera leszczyński szpital finansowo, współpraca powinna 

być dwustronna. Od wielu lat nie było takiej sytuacji. Wsparcie marszałka jest, będziemy czynić zabiegi 

aby wykonać odcinek od Góry do granicy województwa wielkopolskiego. Marszałek w tym samym 

tygodniu chciał przyjechać do Leszna na spotkanie.  

Mieczysław Fortecki zapytał o plac zabaw na ul. Sikorskiego. Od strony Sali bankietowej jest za niska 

podsypka pod ogrodzeniem i wchodzą tam zwierzęta.  Powinny być też ustawione tablice z zakazem 

wprowadzania zwierząt oraz ławki dla osób starszych.  

Burmistrz odpowiedziała, że ławki tam zostaną ustawione z Placu Chrobrego. Podsypka zostanie 

wykonana, tabliczki zostaną zamontowane. Na Placu Chrobrego planowane były bicze wodne 

wyskakujące z płytek, jednakże pod rynkiem znajdują się fundamenty kościoła ewangelickiego. Zamiast 

tego w miejscu lamp będą kule ociekające wodą. Zostaną też wykonane nasadzenia, plan przewiduje 

11 drzew, 23 krzewy, 1369 bylin i roślin, montaż obiektów małej architektury, 6 ławek, 10 koszy na 

śmieci, donice wolnostojące oraz donice kaskadowe, kaskadowe kwietniki na latarniach. 

Wymienionych zostanie również 8 opraw oświetleniowych. W dniu jutrzejszym zostanie ogłoszony 

przetarg na te prace. Część zostanie wykonana zostanie własnym sumptem wspólnie z TEKOM-em. 

Będzie dużo kwiatów, rzeka kwiatów z szafirków. Dokumentacja jest porządnie wykonana. 

Uzupełnione zostanie również oznakowanie na Placu Chrobrego, między innymi o znaki pionowe, 

zamalowane zostaną również miejsca parkingowe dla osób niepełnosprawnych na kolor niebieski. Na 

wrześniową sesję zostanie przygotowany projekt uchwały zakładający zwolnienie od podatku w zamian 

za wykonanie remontu elewacji. Będzie to zachęta dla właścicieli.  

Adam Chmiel zapytał o miejsce lokalizacji ambulatorium, o którym Burmistrz mówiła na sesji Rady 

Powiatu.  

Burmistrz odpowiedziała, że o tym budynku rozmawiała już z radnym. Szczegółów nie można podać, 

ponieważ najpierw musi porozmawiać z zarządcą budynku. Przedstawiona zostanie koncepcja 

zarządcy, następnie radnym. Sprawa ambulatorium jest bardzo ważna dla mieszkańców.  Burmistrz 

spodziewała się na konferencji zwieńczenia sukcesu czyli podpisania umowy z NFZ. Sprawa stoi w 

miejscu od 2 lat. Te same zobowiązania Burmistrz już słyszała w ubiegłym roku. Bez współpracy z 

gminami trudno będzie powiatowi zrealizować tak duże przedsięwzięcie. Burmistrz poprosiła radnego 

Chmiela o cierpliwości do września. Chodzi tutaj o oświatę, zostanie budynek po szkole w związku z 

mniejszą liczbą uczniów. Chętnie pomożemy.  

Maciej Liśkiewicz zapytał o uzupełnienie fragmentu chodnika w Starej Górze. Czy stary i nowy chodnik 

zostaną połączone. Jest przejście dla pieszych a po drugiej stronie rośnie trawa.  

Burmistrz odpowiedziała, że jest to droga wojewódzka. Odpowiada za nią Dolnośląska Służba Dróg i 

Kolei. Prowadzone były rozmowy z Marszałkiem aby w momencie wybudowania obwodnicy Góry 

fragment drogi od Góry do Starej Góry przekazać gminie. Historia budowy obwodnicy jest znana. W 

ubiegłym tygodniu Wojewoda Dolnośląski wydał postanowienie o ponownym wszczęciu procedury 



dotyczącej wydania pozwolenia na budowę. Jeśli będzie pozwolenie na budowę i zostanie 

wybudowana obwodnica nie będzie problemu z przejęciem tego odcinka drogi. Sprawa jest istotna, 

most został wybudowany w Ciechanowie a obowiązują ograniczenia w ruchu nadal. Jeśli nie będzie 

pozwolenia na budowę w tym roku to będzie problem ze środkami pozyskanymi z Unii Europejskiej. 

Środki mogą przejść na Wrocław aby ich nie utracić. Cały czas trwają rozmowy. Radny Chmiel odwiedził 

ostatnio Starostę i dopytywał o obwodnice. Wojewoda na pewno przestrzega swoich przepisów.  

Maciej Liśkiewicz zapytał o możliwość usunięcia suchego drzewa obok sklepu Netto, stanowi ono 

zagrożenie. Kolejne pytanie dotyczyło możliwości założenia klimatyzacji na sali obrad. 

Burmistrz odpowiedziała, że Naczelnik Wydziału Ochrony Środowiska monitoruje cały teren. Burmistrz 

spotka się z naczelnik i spyta o to drzewo. Jeśli chodzi o klimatyzację to zostanie złożony taki wniosek 

do Starostwa Powiatowego, ponieważ to ono jest dzierżawcą budynku i tylko ono może wykonywać 

remonty. Zostanie zadane pytanie czy jest możliwość zamontowania klimatyzacji. Gmina nie ma 

możliwości wykonania klimatyzacji. Gdy będzie robiona elewacja na budynku UMiG, to tylko na starej 

część budynku. Zbierane są zapytania ofertowe dotyczące montażu klimatyzacji  na Sali 110 budynku 

UMiG. Odbywają się tam komisje, spotkania. Cały budynek nie jest klimatyzowany. Gdy temperatury 

będą wysokie pracownicy będą mogli przebywać w Sali nr 110.  

Maciej Liśkiewicz zapytał o możliwość wyposażenia Punktu Informacyjnego Urzędu Miasta i Gminy w 

defibrylator. Dużo osób przebywa na terenie urzędu, różne historie mogą się przydarzyć. Takie 

urządzenie może się bardzo przydać.  

Burmistrz odpowiedziała, że jest to cenna uwaga i rozważy to z Panią Katarzyną Sadowską Kierownik 

Biura Zarządzania Kryzysowego. Być może takie urządzenie jest na stanie.  

Maciej Liśkiewicz poinformował, że górowski policjant – Zbigniew Sosiński zdobył pierwsze miejsce w 

wojewódzkim konkursie. Zapytał czy można nagrodzić w jakiś sposób tego policjanta? 

Burmistrz odpowiedziała, że jest to praktykowane od wielu lat. Komendant składa wniosek o 

przyznanie wyróżnienia, już dawno zostało to rozdysponowane, sprawa jest załatwiana zawsze z 

wyprzedzeniem. Komendant podaje zawsze liczbę osób a nie konkretne nazwiska.  

 

Ad. 7 Zamknięcie obrad. 

W związku z wyczerpaniem porządku obrad Przewodniczący Rady Miejskiej Góry zamknął obrady X 

sesji.   

Na tym protokół zakończono.  

Protokołował Mateusz Szuszkiewicz 


